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   統一王國
1. Before he dies, Moses tells Israel how to live in order to receive God's blessing in the Promised Land. Read Deuteronomy 6:4-9 (see the green box on this page). Observant Jews today pray this passage, known as the Shema, every morning and evening. In Israel's conquest of the land, do they follow Moses' instructions? What happens?

梅瑟離世之前，告訴以色列人該如何生活，好去接受天主給他們在應許地的祝福。閲讀申命紀 6:4-9（參看本頁的綠格子）。現時守禮規的猶太人每天早晨及黃昏都會用這段經文祈禱，名曰「以色列，你要聽」。在以色列人征服應許地的過程中，他們有跟隨梅瑟的指引嗎？發生了什麼事？
2. How well does Israel follow God's command to possess the land of Canaan?

以色列人在跟隨天主命令去佔領客納罕地一事上，他們做得怎樣他們的表現如何？
3. Explain the sevenfold cycle Israel experiences during the time of Conquest and Judges.

試解釋以色列人在征服客納罕一事上及民長時代，每次犯罪受天主打擊後得享和平、安寧，然後又重覆這個循環，一共七次的經歷。

 4. At the close of the period of Conquest and Judges, what plea does Israel make?

在征服客納罕一事上及民長時代結束時，以色列人向天主懇求什麼？
 5. Who is the first king of Israel? How does he fare?

誰是以色列第一位君王？他的表現稱職嗎？

6. Read 2 Samuel 7:1-16. How does the Davidic covenant fulfill and expand upon God's second promise to Abraham?

閲讀撒下7:1-16，試解釋天主和達味的盟約是如何由天主對阿巴郎第二個承諾延展而來，又如何得到圓滿的實現？
7. King Solomon is the wisest man who ever lived. What causes him to turn away from God? (see 1 Kings 11:4-6.)

撒羅滿是世上最有智慧的人，什麼原因令他叛離天主？
8. God says David is "a man after his own heart" (see 1Samuel13:14). Based on this description, what qualities do you think David has?

天主說達味是一位「隨他心意的人」（撒上13:14）。根據這描述，你認為達味擁有什麼素質？
